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ÖNKORMÁNYZAT

23 MILLIÓ FORINTOS VÍZHÁLÓZAT-
FEJLESZTÉSRŐL DÖNTÖTT A TESTÜLET
A 2023-as év utolsó ülésén fogadta el Sülysáp Város Önkormányzatának képviselő-
testülete azt a fejlesztési csomagot, amelyben a TRV Zrt. szakemberei által javasolt, 
legégetőbb vízhálózati fejlesztések szerepelnek a kevesebb sülysápi csőtörés érdekében. 

A sülysápi vízhálózat problémái a 
80-as évekig vezethetők vissza, 
hiszen már az építkezésnél rossz 

minőségű csöveket felhasználva, szá-
mos helyen szakszerűtlenül építették ki 
a hálózatot. A TRV Zrt. nagykátai üzem-
mérnökség területén a sülysápi csőtöré-
sek száma a 3-4. legtöbb a 24 település 
közül.

Bár az ivóvíz minősége kiváló, a meg-
lévő kutak és a rendszer korlátozás 
nélkül tudja biztosítani a sülysápiak 
vízvételezését még a legmelegebb idő-
szakokban is, de a csőtörések viszonylag 
magas száma sokszor keseríti meg az itt 
élők mindennapjait. A rendszer termé-
szetesen egyre öregebb, ezzel párhuza-
mosan pedig az egyre több felhasználó 
egyre nagyobb mennyiséget használ, így 
egyértelmű, hogy a hálózat terhelése is 
egyre nagyobb.

Az önkormányzat az elmúlt években 
is törekedett kisebb-nagyobb fejleszté-
sek megvalósítására, de egy átfogó, nagy 

hálózati felújításhoz – sok, akár nagyobb 
településhez is hasonlóan – nincs elegen-
dő saját forrása a városnak.

A leginkább rossz állapotban lévő 
csövek (Fő út, Pesti út, Vasút u., Dózsa 
György u.) cserére érett szakaszának 
hossza meghaladja az 5 kilométert, ami 
közel egymilliárd forintos beruházás 
keretében újulhatna meg a jelenlegi szá-
mítások szerint.

Az év második felében Horinka László 
polgármester az illetékes víziközműve-
kért felelős államtitkári kabinettel és 
Czerván György országgyűlési képviselő-
vel egyeztetett egy lehetséges hálózati 
felújításról. Úgy tudjuk, folyamatban van 
egy KEHOP Plusz pályázat előkészítése, 
amiből Sülysáp az előbb említett nagyobb 
felújítást el tudná végezni.

Addig azonban vannak olyan, kisebb 
beruházást igénylő lehetőségek is, ame-
lyekkel csökkenteni lehet a rendszer 
terhelését és így a csőtörések számát is. 
Erre a célra összesen 23 millió forintot 
szán 2024 első felében az önkormányzat:

• A szivattyúrendszer vezérlésébe in-
tegrált frekvenciaváltók beépítésével 
szabályozhatóvá válik a szivattyúk fel-
futás/lefutás beállítása, ezáltal elke-
rülhetők a nagy dinamikus terhelések 
a hálózaton.

• A frekvenciaváltók mellé okos tűz-
csapok telepítését javasolja az üze-
meltető, így a hálózat több pontján 
megfigyelhetővé válik a nyomásérték 
és a frekvenciaváltók pontosabban be-
állíthatók.

• A vízhálózat magas pontjain automa-
ta légtelenítők kerülnek beépítésre, 
mely elősegítené a légtelenítésekkor 
elhasznált víz mennyiségének redu-
kálását, valamint a rendszerben lévő 
levegő okozta csőtörések száma is je-
lentősen csökken.

• A hálózatba beépített tolózárak száma 
igen kevés, ezért csőtörés estén nagy 
területek kerülnek kizárásra a javítás 
idejére a vízellátásból, így tehát indo-
kolt 6 db új tolózár beépítése.

• A hálózat a beépített érzékelők és az 
informatikai rendszer kiépítésével 
távolról is szabályozhatóvá válik, így 
csőtörés esetén diagnosztizálható a 
hiba és akár távolról is szabályozhatók 
a kutak.
A most tervezett fejlesztés tehát egy-

részt a víznyomási változások kiegyen-
lítésével csökkenti a csövek hirtelen 
terhelését. Másrészt pedig az automata 
légtelenítők hatékonyabban segítik az 
egyes csőtörések után a hálózatban ke-
ringő és újabb meghibásodásokat okozó 
légbuborékok távozását a rendszerből. A 
tolózárak felújítása és beépítése viszont 
csökkenti a csőtörésekkor kizárandó te-
rületek méretét.

Reményeink szerint a most elfoga-
dott fejlesztési csomag is érezhetően 
csökkenteni fogja a sülysápi csőtörések 
számát, és ezzel párhuzamosan sikerrel 
pályázhatunk majd egy átfogó hálózatfel-
újításra is a közeljövőben.

Katus Norbert alpolgármester
sulysapma.hu
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ÉV ELEJEI GONDOLATOK   
2024 beköszöntével és 2023 lezárultával 
fontos, hogy visszatekintsünk az elmúlt év 
eredményeire, kihívásaira és tanulságaira. 

K özösségünk az elmúlt évben is szá-
mos területen fejlődött és növeke-
dett. Folytatódott a közúti infra-

struktúra fejlesztése: a 31-es út felújítását 
követően elkészült a Piac mellett az új 
körforgalom; több utcában végeztünk 
burkolatfelújítási munkákat, valamint jár-
daépítési programot indítottunk, mely-
nek keretében 2023-ban 3 kilométernyi 
járda épült, vagy újult meg. Ezeknek kö-
szönhetően a közlekedés biztonságosabb 
és kényelmesebb lett.

Az oktatás-nevelés terén is számos ki-
sebb fejlesztés zajlott: a sápi ovi udvarán 
egy régi épület felújításával sikerült fej-
lesztő- és tornaszobát kialakítani, óvo-
dáink játszóudvarait is fejleszthettük. A 
Sülysápi Szent István Általános Iskola 
szülői közösségével együtt az iskola régi 
épületrészének folyosóját igyekeztünk 
rendbehozni. Itt meg kell jegyezni, hogy 
ez a feladat az épület vagyonkezelőjét il-
lette volna, azaz a Tankerület feladata lett 
volna ennek a munkának az elvégzése, de 
mivel onnan nem várhattunk segítséget, 
így a szülőkkel összefogva, a legszüksége-
sebb munkákat elvégeztük.

Nem hagyhatjuk persze figyelmen kí-
vül azokat a kihívásokat és nehézségeket, 
amelyekkel tavaly is szembe kellett néz-
nünk. A globális gazdasági helyzet insta-
bilitása kihatott a helyi munkahelyekre 
és vállalkozásokra is, de közösségünk 
vállalkozó szellemmel és kitartással vála-
szolt erre a helyzetre, és köszönhetően a 
2009-ben megkezdett iparterület-fejlesz-
tés következetes végrehajtásának, sikerült 
megoldást találtunk a helyi gazdaság erő-
sítésére.

Lassan négy éve folyamatos nehéz-
ségek közepette kell boldogulnunk, és a 
válság idénre talán már mindannyiunkat 
utolért. Nagyon fontosnak tartom, hogy 
ebben a nehéz helyzetben ne a széthúzás 
legyen a jellemző közösségünkre, hanem 
az összefogás és a közös erőfeszítések, a 
károk enyhítésére, az elesettek megsegí-
tésére.

Az elmúlt négy évben és tavaly is bi-
zonyítottuk, hogy Sülysápon senki nincs 
egyedül, a közösség ott van, hogy segítsen 
bárkit, ha nehéz helyzetbe kerül. A süly-

sápiak jó szándékú adományai is kellettek 
egy-egy nehéz helyzetbe került család 
talpraállásához, egy hirtelen haláleset, 
vagy tűzeset kapcsán.

Önkormányzatunk 2022-ben és 2023-
ban jelentősen növelte a szociális támo-
gatások összegét és az igénybe vevők le-
hetséges körét is, hogy a legelesettebbek 
megfelelő segítséghez jussanak.

Ugyanez igaz az időjárási szélsőségek 
okozta nehézségek esetében. A tavalyelőt-
ti aszály, az idén rendszertelenül lehulló 
sok eső és a szeles idő sok kárt okoztak 
a környékünkön, ami mind a közös terü-
leteket, mind egyes családokat súlyosan 
érintett. Az ilyen természeti kihívások 
kezelése mindig összetett és költséges 
feladat, de közösségünk összefogásával 
sikerült a segítségnyújtás és helyreállítás 
során is kiemelkedő eredményeket elér-
nünk. Köszönöm mindenkinek! Ismét be-
bizonyosodott, hogy amíg összetartunk, 
nincs olyan baj, amit ne tudnánk enyhíteni 
vagy teljesen elhárítani!

Ahogy az eddigiekből kiviláglik, és 
egyébként persze mindannyian tudják ezt, 
mostanában az életünk legjobb esetben is 
keserédes. Számtalan fejlesztést csúsztat-
ni kellett a források elapadása miatt, még-
is bízunk benne, hogy a leghalaszthatatla-
nabb és legfontosabb munkákra találunk 
alternatívákat, hiszen ez a dolgunk.

Az új év mindig lehetőségeket hoz ma-
gával, és ez alól Sülysáp sem kivétel. Ter-
veink között szerepelnek további fejlesz-
tések, például a szociális ellátásban, az 
oktatásban, a közlekedési infrastruktúra 
(utak, járdák) terén, a közvilágítás terüle-
tén és a kulturális életben egyaránt.

A közoktatás alapvetően állami feladat, 
de amint azt megszokhatták, az önkor-
mányzat ezeken a területeken is igyekszik 
minél több segítséget nyújtani a szükséges 
esetekben. Felhívni a döntéshozók figyel-
mét a helyben szükséges fejlesztésekre, 
vagy akár pályázati úton a fejlesztéseket el 
is végezni, ahogy 2018–2019-ben elvégez-
tük a Malom utcai és a Dózsa György utcai 
iskolák nyílászáróinak cseréjét, homlok-
zati hőszigetelését és napelemek telepí-
tését. Idén várhatóan sor kerül a Vörös-
marty utcai iskola épületének energetikai 
fejlesztésére (nyílászárócsere, homlokzati 
hőszigetelés, napelemek telepítése).

Az egészségünk megőrzése továbbra is 
kiemelt hangsúllyal szerepel a terveink-
ben: idén is támogatjuk a „Millió Lépés” 
programot, a sülysáp körüli túrák szerve-
zését, a sülysápi amatőr futóversenyeket. 

Lesznek már megszokott programok és 
teljesen új próbálkozások is.

A sportprogramok mellett nagyon fon-
tos, hogy a település kulturális kínálata is 
érdekes legyen minden korosztálynak: a 
művelődési központ nagyon magas szín-
vonalú gyermek- és felnőttprogramokkal 
várja az érdeklődőket, mert a számok azt 
mutatják, hogy van rá igény. A Wass Albert 
Művelődési Központ az önkormányzattal 
közösen szervezi továbbra is a nagyobb 
kulturális eseményeket, amelyekre nagy 
szeretettel várunk mindenkit!

A telefon feltalálója, Alexander Graham 
Bell mondta: „Amikor egy ajtó bezárul előt-
tünk, egy másik mindig ki szokott nyílni. 
A gond az, hogy bánatunkban gyakran túl 
sokáig vesztegetjük az időnket a bezárult 
ajtó előtt, és nem vesszük észre, melyik 
ajtó tárult ki, és várja beléptünket.” So-
kan érezhettük úgy tavaly, hogy rengeteg 
ajtó bezárul előttünk, de úgy gondolom, 
legtöbbször nem sok időt fordítottunk az 
önsajnálatra, kerestük az új lehetőségeket, 
megpróbáltuk a legtöbbet kihozni a hely-
zetből. Ezért büszkék lehetünk magunkra. 
Nekem pedig a büszkeség mellett még a 
hála is eszembe jut, köszönetet kell mon-
danom mindannyiuknak mindenért, amit 
a helyi közösségünkért tettek!

Külön köszönök mindent az önkor-
mányzatnál és intézményeinél dolgo-
zóknak, az egészségügyi és a szociális 
területen feladatot ellátóknak, az óvo-
dai dolgozóknak, az iskola nevelőinek, 
dolgozóinak, a bölcsőde dolgozóinak, a 
városüzemeltetésben dolgozóknak, az 
önkormányzatnál és intézményeiben dol-
gozó kollégáknak a mindennapi fárado-
zásért. Köszönet és elismerés illeti a civil 
szervezetek, egyesületek tagságát, hogy 
mindent megtettek a közösségi érzés 
erősítése érdekében. Köszönöm mindany- 
nyiunk nevében!

Nagyon fontos, hogy továbbra is 
együttműködjünk és támogassuk egy-
mást. Csak a közösség erejével tudjuk le-
győzni az előttünk álló kihívásokat és el-
érni a kitűzött célokat. Bízom benne, hogy 
2024-ben is ugyanolyan elkötelezett és 
lelkes közösséggel találkozom, mint ami-
lyenre az elmúlt években is számíthattam.

2024 egy új ajtó, ami kinyílik a bezáruló 
2023 után, bízom benne, hogy olyan hely-
re jutunk rajta keresztül, ahova szívesen 
érkezünk majd meg!

Kívánok mindenkinek boldog új évet 
és sikeres 2024-es évet! Bízzunk egymás-
ban! Horinka László polgármester
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ADVENTI BESZÁMOLÓ – 2023  
Az advent, a karácsonyig tartó időszak kitűnő lehetőség arra, hogy a közelgő ünnepekre 
és az év végére felkészüljünk. A szokásokhoz híven a négy adventi hét minden vasárnapján 
meggyújtottak egy-egy gyertyát a város adventi koszorúján, a polgármester pedig 
ünnepi köszönetnyilvánítással búcsúztatta az évet az intézmények dolgozóival.

A z adventi időszak nemcsak vallási 
jelentőséggel bír, hanem a kará-
csonyi készülődés és az ünnepi 

hangulat megteremtésének időszaka-
ként is szolgál. Az első adventi vasárnap-
tól négy héten át hangolódhatunk az 
ünnepre, készülhetünk a karácsonyra, 
miközben minden vasárnap otthon és a 
város főterén is fellobbannak az adventi 
koszorú gyertyái. A négy gyertya a hi-
tet, a reményt, az örömet és a szeretetet 
szimbolizálja.

Az első gyertya, a hit szimbóluma de-
cember 3-án, advent első vasárnapján ke-
rült meggyújtásra a városi koszorún. Az 
első egyben Ádámot és Évát is jelképezi 
– nekik ígérte meg elsőként Isten a meg-
váltást. December 10-én, advent második 
vasárnapján, a „remény vasárnapján” fel-
lobbant a második láng is. „Ahogyan az 
első gyertya, úgy a második színe is a lila, 
vagyis ez is advent liturgikus színe, jelen-
tése mégis eltérő az elsőétől. Ez a gyertya 
a reményt szimbolizálja számunkra. Az Úr 
reményt ébresztett a zsidóságban, hogy 
eljön a Messiás, aki közülük való lesz.” – 
osztotta meg gondolatait Horinka László 
polgármester. 

December 17-én, advent harmadik va-
sárnapján a korábbi két lila után rózsaszín 
gyertyát gyújtott a város a koszorún. A 
harmadik vasárnapot örömvasárnapnak 
is nevezik, hiszen ekkor már Jézus meg-
születésének, a fény, a szeretet eljövete-
lének közelségét ünneplik a keresztények. 

Advent negyedik vasárnapja a szere-
teté, ami éppen szentestére esett, vagyis 
Jézus születésének ünnepére, karácsony-
ra: „Advent negyedik vasárnapján a ha-
gyományos adventi koszorún a harmadik 
lila gyertyát is meggyújtjuk. A négy láng 
fényében ott van a misztérium, az egység. 
Álljunk meg a forgatagban, adjunk időt 
lelkünknek a felkészülésre. Néhány óra és 
megtörténik a csoda, ami újra és újra, év-

századok óta erőt ad az embernek.” – adta 
hírül a negyedik gyertya meggyújtását a 
polgármester. 

Minden intézmény megünnepelte 
a közelgő karácsonyt
A polgármester az adventi időszakban 
számos intézménybe ellátogatott, hogy 
mindenhol személyesen köszöntse a 
munkatársakat és kollégákat. Több he-
lyen tartottak évzáró ebédeket, vacso-
rákat. December 15-én Katus Norbert 
alpolgármesterrel közösen a közfoglal-
koztatott dolgozóknak köszönték meg az 
egész évben becsülettel elvégzett mun-
kájukat, egyben egy kis ajándékkal kíván-
tak nekik áldott karácsonyt.

Még aznap a TÁVÜSZ Kft.-nél is járt 
Horinka László polgármester. A városüze-
meltetés rendkívül sokrétű és összetett 
feladatait látják el az itt dolgozók: síkos-
ságmentesítenek, kátyúznak, szemete-
seket ürítenek, szennyvizet szállítanak, 
zöldhulladékot darálnak, füvet kaszálnak, 
javítják az intézményekben a csöpögő 
csapokat vagy elhárítják a dugulásokat. A 
polgármester személyesen köszönte meg 
a városért tett egész éves erőfeszítéseiket 
és egy kis ajándékkal kívánt nekik is bol-
dog karácsonyt. A szünet előtti napokban a város ve-

zetője együtt hangolódott a sülysápi ál-
talános iskolák által szervezett ünnep-
ségeken a gyerekekkel, de ellátogatott a 
pedagógusok számára szervezett vacso-
rára is, ahogyan az óvoda dolgozóit is kö-
szöntötte. SH infó

Szent István Általános Iskola ünnepsége

Móra Ferenc  Általános Iskola 
pedagógusainak ünnepsége

Móra Ferenc  Általános Iskola ünnepsége

A Távüsz Kft-nél

Közfoglalkoztatott dolgozók 

Adventi fények

Óvodai advent



JÓL SIKERÜLT A VÁROSI ADVENT   
Az ünnepi időszakban december 9-én került megrendezésre a település adventi 
ünnepsége a Wass Albert Művelődési Központ előtti téren. Az eseményre elkészült 
az adventi koszorú és a betlehem is, a város karácsonyfájára felkerültek a díszek. 
A helyi fellépők mellett egy sztárvendég, Delhusa Gjon színesítette a programot. 

J avában zajlott a város karácsony-
fájának díszítése, hogy a december 
9-én megrendezésre kerülő Városi 

Advent eseményére minden készen áll-
jon. A szervezők adventi koszorúval és 
betlehemmel várták azokat, akik közösen 
is meg szerették volna ünnepelni a közel-
gő karácsonyt. A város karácsonyfáját 
ajándékba kapta a település egy kedves 
sülysápi családtól, a Kossuth Lajos utcá-
ból, Balázs Istvánné felajánlásából.

A jól sikerült délutánon mindenki ráta-
lálhatott az ünnepi hangulatra: a vendé-
geket adventi vásárral és betlehemi mű-
sorral, nyugdíjas és óvodás fellépéssel is 
várták. Az odalátogatók megcsodálhatták 
a Firemagic Tűztánc Show-t, meghallgat-
hatták a helyi fellépőket, majd az esemény 
fő sztárvendégét, Delhusa Gjon-t is. A fi-
nom ízeket a forralt bor, a kürtős kalács, 
a forró tea és az ilyenkor elengedhetetlen 
zsíros kenyér jelentette. 

„Tegnap egy nagyon jó hangulatú ad-
venti délutánt tölthettünk együtt! Na-
gyon köszönjük, hogy eljöttek és velünk 
hangolódtak az ünnepre.

• Köszönjük a Városért asszonykör mun-
káját, akik forralt borral, és meleg teá-
val melegítettek át minket a hűvös téli 
délutánon és megannyi finom kenyeret 
kentek meg, hogy kicsik és nagyon egy-
aránt ne menjenek éhesen haza.

• Köszönjük Tatai Norbi barátunk és ba-
rátai munkáját és lelkes támogatását, 
amitől a színpadi hang és fénytechnika 
remek volt!

• Köszönjük Pálfalvi Tamás atyának, 
hogy megosztotta velünk adventi gon-
dolatait.

• Köszönjük a Barátság Nyugdíjas Klub 
fellépést.

• Köszönjük a Csicsergő Óvoda Bárány-
ka csoportjának, hogy ők készültek ne-
künk egy kis műsorral.

• Köszönjük a Csicsergő óvónők mindig 
remek zenés műsorát.

• Köszönjük a családsegítő szolgálat 
munkatársainak, hogy kézműves-fog-
lalkozást tartottak a gyerekeknek.

• Köszönjük a Sülysápi polgárőröknek, 
hogy most is biztosították a rendez-
vényt.

• Köszönjük a TÁVÜSZ munkatársainak, 
hogy a rendezvény előkészületeiben és 
az utómunkálatokban segítségünkre 
voltak.

Legnagyobb köszönet azoknak, akik el-
jöttek és jól érezték magukat, és nem 
csak most, hanem az idei rendezvényeink 
mindegyikén. Mozgalmas évet tudhatunk 
magunk mögött, ami a következő évben 
is így lesz, találkozzunk legközelebb is! 
Mindenkinek kívánunk még szép adventi 
időszakot!” – osztotta meg a városvezetés 
a gondolatait a közösségi oldalán.  SH infó
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VÉGRE MEGVALÓSÍTÁSI SZAKASZÁBA LÉP  
A KISKÓKAI UTCA REKONSTRUKCIÓJA
December végén megjelent a Közbeszer-
zési Értesítőben a Kiskókai utca felújításá-
ra vonatkozó közbeszerzési kiírás. Január  
24-ig lehet ajánlatot benyújtani a munkára.

A fő feladat a Kiskókai utca rekonstruk- 
ciójának kivitelezése, beleértve a jótállá-
si időtartam alatt a jótállás körébe tartozó 
feladatok ellátását is. A rekonstrukció tar-
talmazza az utcában az ivóvízhálózat, az út 
burkolatának felújítását és a járda építését is. 

A beruházás helyszíne Sülysáp keleti ol-
dalán, a Kiskókai utca Fő út (31-es számú út) 

és a Magdolna utca közötti szakaszán he-
lyezkedik el. A Kiskókai utca keresztezi az 
Alsó–Tápió vízfolyást és a 120A Budapest–
Újszász–Szolnok vasútvonalat. A területen 
szakaszosan kiépített járda található. A ter-
vezési szakasz mintegy 695 méter.

A felújítás során az utca teljes hosszában 
megvalósul az ívóvízvezeték cseréje, ki-
emelt szegélyű járda építése, az útburkolat 
szélesítése és felújítása, valamint a csapa-
dékvíz-elvezető rendszer kiépítése.

SH infó

HATÁRIDŐRE ELKÉSZÜLT A RÉGI ÚRI ÚT ÉPÍTÉSE
Mivel a kivitelező, a Németh Út Kft. 
készre jelentette a munkát, ezért de-
cember 18-ával megkezdődött a Régi 
Úri úttal kapcsolatos műszaki át-

adás-átvételi eljárás. A helyszíni szemle 
során készült jegyzőkönyvben csupán 
kisebb javítandó tételeket kellett rögzí-
teni, jelentős hiányosság, tervektől való 
eltérés nem volt.

Tavaly adtunk hírt arról, hogy július 
elején aláírásra került a kivitelezői szer-
ződés a Régi Úri út építésére kiírt köz-
beszerzési eljárás eredményeképpen a 
Németh út Kft.-vel. A cég a Régi Úri út 
külterületi szakaszának építését vállalta 
nettó 62,1, bruttó 78,9 millió Ft-os el-
lentételezés mellett. A beruházást a Vi-
dékfejlesztési Program „Külterületi utak 
fejlesztése” című pályázaton elnyert for-
rás segítségével sikerült megvalósítani, 
95%-os EU-s támogatás mellett, 5%-os 

önkormányzati önrésszel. Az elkészült 
beruházásnak köszönhetően a temető 
felső része mostantól sokkal könnyebben 
megközelíthetővé válik, valamint a Csil-
lagdába látogatók is jobb körülmények 
között közlekedhetnek. SH infó
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2023. VÉGÉN IS SOKAN KAPTAK   
KARÁCSONYI CSOMAGOT, SEGÍTSÉGET
Ahogy minden évben, úgy tavaly is, az önkormányzat által biztosított 
pénzügyi keret felhasználásával állították össze és szállították házhoz 
a karácsonyi adományokat, mely elsősorban tartós élelmiszert, gyümöl-
csöt, de édességet is tartalmazott. A csomagok eljuttatásában a család-
segítő szolgálat munkatársai és önkormányzati képviselők egyaránt se-
gédkeztek.  

A Dr. Gáspár István Humánszolgáltató Központ munkatársai egész 
évben nyújtanak rendszeres segítséget a szociális ellátásban részesü-
lőknek, de az ünnepek előtt az önkormányzat külön hozzájárul egy bizo-
nyos összeggel ahhoz, hogy decemberben extra csomagokat is tudjanak 
biztosítani. Általában a karácsony előtti héten kezdik meg a csomagok 
szétosztását a szervezet dolgozói, hogy a rászoruló sülysápi családok 
időben hozzájussanak az extra segítséghez. Tavaly sem volt ez másképp: 
már december közepén kiosztásra került az adomány, melyből mintegy 
százötven család részesült.

A gyerekek idén is egyenként kaptak Mikulás-ajándékot
Az önkormányzat Mikulása is épp időben futott be a sülysápi intézmé-
nyekbe. December 6-án egy-egy csomaggal érkezett az általános iskolák 
diákjaihoz, de az óvodások és a bölcsisek sem maradtak ki a sorból. Így 
összesen több mint ezer gyermek részesült az ajándékból. A kicsiknek 
természetesen nem csak az ajándékcsomag számított különlegességnek, 
számukra még a Mikulással való találkozás öröme is sokat jelent.  SH infó

Karácsonyi adományok

Kiskókai utca

Régi Úri út építése

A piac mellett is új járda épül
– Az új évben sem állt le a mun-
ka, folytatódik a járdaépítés váro-
sunkban – tette közzé a hírt január 
elején a polgármester. – Új járda 
készül a Szent István út mindkét ol-
dalán  Az út keleti és nyugati olda-
lán, a körforgalomtól a Tápió hídjáig 
épül új, térkő burkolatú járda.
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Mosogató, mosdó, kád, 
zuhanyzó, piszoár, WC, 

 padlóösszefolyó 
duguláselhárítása  

kedvező áron.

Dugulás elhárítás

Hívjon és megyek!
Tel.: 06-70/276-3350

www.dugulaselharito.org

SzobafeStő, 
mázoló, tapétázó

Lovas László
Mobil: 06-30/577-0564 • Tel.: 06-29/429-359

E-mail: lovaslaszlo0323@gmail.com

Gipszkartonozás, külső-belső  
hőszigetelés, díszítő burkolás
Díszítőmunkák, szegők, rozetták, rejtett  
világítások, rejtett karnisok kialakítása.
Kerítés, korlát és széldeszka mázolása.

Műgyantapadló-készítés decorchips-szórás  
lehetőségével. Parkettázás.

A RÉGI ÚRI ÚT IGEN, A TEMPLOM KÖRÜLI PARKOLÓK 
AZONBAN MÉG MINDIG NEM KÉSZÜLTEK EL 
Nem vitás, hogy a sülyi templom és te-
mető környezetében évekkel ezelőtt el-
tervezett út– és parkolóépítés valós igé-
nyekre épül, hiszen a templomba, vagy a 
temetőbe érkezők eddig meglehetősen 
rendezetlen körülmények között tudtak 
parkolni, vagy éppen a temető felső be-
járatát megközelíteni.

A munkálatokra 2023 júliusában írtam 
alá a szerződéseket. A külterületi mun-
kálatokra és a belterületen zajló építke-
zésre külön-külön szerződést kötöttünk 
a közbeszerzési eljárás eredményekép-
pen. A külterületi munkálatokat a me-
zőtárkányi Németh Út Kft., a belterületi 
munkarészt pedig a szegedi Stravaco 
Kft. nyerte el. Mindkét cég rendelke-
zett a megfelelő referenciákkal, az előírt 
szakemberekkel, eszközökkel.

A munkaterületet 2023. 07. 11-én 
mindkét vállalkozás átvette.

A Régi Úri út építése: A Németh Út 
Kft. némi rászervezést követően pár hét 
elteltével, augusztus végén kezdte meg 
a munkát és december elejére lényegé-
ben elkészültek, az előírt feladatokat el-
végezték, ennek megfelelően a műszaki 
átadás-átvételi eljárást 2023. december 
18-án megkezdtük. A vállalkozónak van-
nak ugyan pótolandó feladatai, de ezek 
nem akadályozzák a műszaki átadás-át-
vétel és a projektzárás megkezdését. 

Az elvégzett építési munkák részben 
EU-s forrásból, részben önkormányza-
ti forrásból valósultak meg. A Régi Úri 
út a külterületi határtól a Csillagdáig 
aszfaltburkolattal készült, majd onnan 
Sűrűpusztáig mechanikai stabilizáció-
val (zúzottkő burkolattal) készült el. A 
megvalósításra pályázati forrást is igény-
be tudtunk venni, így a költségeket 95% 
EU-s, 5% önkormányzati forrásból finan-
szíroztuk. Ez az útépítés a temető fel-
ső bejáratának és a Csillagdának a jobb 

megközelítését célozta, nem volt cél az az 
Úri-Sülysáp közötti átmenő forgalom ide 
terelése, pontosan ezért döntöttünk úgy, 
hogy nem készül végig aszfalt burkolat.

Belterületi útépítés és parkolóépítés: A 
Stravaco Kft. csak november első napja-
iban kezdte el az érdemi munkát és en-
nek meg is lett az eredménye: nem sike-
rült a szerződésben rögzített határidőre 
befejeznie a munkát, így a műszaki át-
adás-átvétel a mai napig nem indulhatott 
meg, hiszen nem beszélhetünk 100%-os 
készültségről és sajnos I. osztályú mi-
nőségről sem. A legsúlyosabb műszaki 
problémát az aszfalt minőségében látom, 
ugyanis a ravatalozóhoz vezető út felső 
és alsó részén is tapasztalható a frissen 
terített aszfalt töredezése, repedezése, 
kátyúsodása. Ennek két súlyos következ-
ménye lesz a vállalkozóra nézve: 
1. a szerződésben rögzített késedelmi 

kötbér érvényesítésére sor fog kerülni,
2. a szerződés szerinti garanciális kötele-

zettségeket is érvényesítjük a vállalko-
zással szemben.

A külterületi határig épülő út, (azaz az 
első 176 méter út) valamint a ravatalo-
zóhoz leágazó 38 méteres út és a kap-

csolódó parkolók teljes egészében ön-
kormányzati forrásból épülnek. 

Természetesen nem ez az első olyan 
projekt, ahol műszaki problémák jelent-
keztek az építkezés során. Volt olyan 
eset is, amikor az építkezés közepén 
kellett felmondanom a szerződést, mi-
előtt komolyabb kárt okoztak volna a 
szakszerűtlen munkavégzésükkel. 

Ezeknek a problémás építési projek-
teknek közös jellemzője, hogy minden 
alkalommal egy nyílt közbeszerzési el-
járás eredményeképpen kellett leszer-
ződnünk teljesen idegen, számunkra 
ismeretlen vállalkozásokkal.  Ugyan-
akkor a hatályos jogszabályok előír-
ják, hogy az EU-s vagy állami források 
felhasználása esetén minden esetben 
nyílt közbeszerzési eljárást kell lefoly-
tatni. Ennek előnye, hogy a lehető leg-
több vállalkozás férhet hozzá az adott 
munkához és ezáltal az erősebb ver-
senyhelyzetnek köszönhetően a vállal-
kozási ár kedvezőbb lehet a megrende-
lő szempontjából. Az eljárás hátrányát 
mindannyian látjuk, így azt fölösleges 
részletezni.

Horinka László polgármester
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JANUÁRTÓL ÉRDEMES LESZ 
VISSZAVÁLTANI  
A BETÉTDÍJAS 
PALACKOKAT  
Magyarországon 2024 januárjától 
kötelező az italcsomagolások, többek 
közt az üvegek és flakonok visszaváltása. Az új 
rendszer radikális változásokat hoz a hulladékgazdálkodásban, 
ahol a MOHU – a MOL Hulladékgazdálkodási Zrt. szerint a köte-
lező visszaváltási rendszer segíthet elérni akár a PET-palackok és 
alumíniumdobozok 90%-os újrahasznosítását – írta meg a suly-
sapma.hu portál.

Miben más a mostani rendszer? 
A legfontosabb újítás az, hogy magunk mögött hagyhatjuk az 
eddig érvényben lévő „Tapossa laposra” elvet, mivel mostantól 
megkímélt állapotban kell visszaváltanunk a palackokat a külön-
böző boltokban kihelyezett automatákban. A palackok sértetlen 
állapota azért fontos, mert az automata a palackokon elhelyezett 
jelölő vonalkódot valamint a palack formáját is vizsgálni fogja 
visszaváltáskor. 

Miért éri meg? 
Minden egyszer használatos italcsomagolás visszaváltása pénzt 
ér majd: minden palackért 50 forintot kaphatunk vissza. A kapott 
összeget vásárlási utalványként kaphatjuk vissza, készpénzre 
válthatjuk a kasszáknál, de később akár közvetlenül a számlánk-
ra utalva is felhasználhatjuk. A vissza nem váltott palackok után 
bent maradt összegeket a MOHU a rendszer fenntartására fogja 
fordítani. A tervek szerint mobilapplikáció is segíti majd a tájéko-
zódást.

Mit válthatunk vissza? 
Minden műanyag italcsomagolás bevonásra kerül, hiszen ezek 
adják az italcsomagolások több mint felét. Az új visszaváltá-
si rendszer a műanyag mellett a fém- és üvegcsomagolásokra is 
kiterjed majd, így például a sörös, energiaitalos, valamint az ún. 
egyutas üvegcsomagolások (pl. borosüvegek) visszaváltási díja is 
50 forint lesz.

Hol lesznek automaták? 
A kormányrendelet értelmében minden 400 m2-nél nagyobb 
alapterületű élelmiszerüzlet köteles lesz visszaváltó automatá-
kat felállítani. Ez alapján már a rendszer indulásakor is kétezernél 
több automata lehet az országban, de a kisebb boltok is csatla-
kozhatnak a rendszerhez. A MOHU várakozása szerint rövid időn 
belül akár 4000-6000 automata működhet majd. Ennek értel-
mében Sülysápon a TESCO-ban biztosan lesz automata, de va-
lószínűleg a vasútállomásnál lévő COOP üzletben is megtalálható 
lesz a visszaváltó. A kiskereskedelmi üzleteknek nem kell megvá-
sárolniuk az automatákat, azokat a MOHU telepíti, szervizeli és 
karbantartja.

Miért fontos mindez? 
Magyarországon évente kb. 3,3 milliárd egyszer használatos pa-
lackot vásárolunk. Ez nagyjából 158 ezer tonna hulladékot jelent, 
ennek az óriási mennyiségnek pedig jelenleg csak a töredéke 
hasznosul újra. A rendszer bevezetésétől azt várják, hogy a visz-
szagyűjtési arány 90–95%-ra növekszik majd, ami jelentős előre-
lépés lenne a hazai hulladékgazdálkodásban.  Forrás: www.sulysapma.hu

DECEMBERBEN KÉT SZÉPKORÚ LAKOST 
IS KÖSZÖNTHETETT A VÁROSVEZETÉS
Újabb sülysápi lakosok töltötték be a 90. életévüket. A 
hagyományokhoz híven, a városvezetés a tavalyi évben is 
személyesen köszöntött minden szép kort megélt hölgyet 
és urat. December közepén  Németh Józsefné Mariska né-
ninél és Szegedi Istvánné Marika néninél jártak.

Sülysápon már régre nyúlik vissza annak a hagyomá-
nya, hogy a polgármester és a jegyző személyesen viszi el 
az időseket köszöntő miniszterelnöki emléklapot a szép 
kort betöltő lakosokhoz. A 90. életévét betöltött Németh 
Józsefné Mariska nénit tavaly év vége felé otthonában kö-
szöntötte születésnapján Horinka László és dr. Tóth Krisz-
tina jegyző. 

„Legszebb polgármesteri feladataim közé sorolom, 
amikor a szépkorú sülysápiakat köszönthetem kerek év-
fordulós születésnapjuk alkalmából. Ma délelőtt köszön-
töttük a szépkorú Németh Józsefnét, Mariska nénit, aki 
miniszterelnöki emléklapot vehetett át dr. Tóth Krisztina 
jegyző asszonytól 90. születésnapja alkalmából. Boldog 
születésnapot, jó egészséget és további szép éveket kí-
vánok!” – osztotta meg a nagyszerű hírt december 11-én 
közösségi oldalán Horinka László. 

Csak néhány nap különbséggel, december 14-én szintén 
hasonló feladat várt a polgármesterre és Katus Norbert 
alpolgármesterre. Szegedi Istvánné Marika néni ugyanis 
mindössze pár nappal később szintén betöltötte 90. élet-
évét, így neki is járt a tiszteletteljes köszöntés.

„Különleges hét ez a mostani! Hétfőn és csütörtökön is 
egy-egy kilencvenéves szépkorú sülysápit köszönthettem. 
Ma ráadásul rokonlátogatásba érkeztem Szegedi Istvánné 
köszöntésére. Sokszor elmondtam, leírtam már, de nem 
lehet elégszer hangsúlyozni, hogy ez az egyik legszebb 
polgármesteri feladat! Ma is miniszterelnöki emléklapot 
és önkormányzatunk szerény ajándékát adtuk át Katus 
Norbert alpolgármester úrral. Boldog születésnapot, jó 
egészséget és további szép éveket kívánok Marika néni-
nek!” – tette hozzá a korábbi hírhez Horinka László.

SH infó

Németh Józsefné Maroska néni köszöntése

 Szegedi Istvánné Marika néni köszöntése



KELLEMESEN TELT A FOGYATÉKKAL ÉLŐK DÉLUTÁNJA
Minden évben, a december 3-ához legközelebb eső szombaton a városvezetés a 
Tápiómenti Kisbárka Egyesülettel tölti a délutánt. Ezzel az eseménnyel is szeret-
nék fogyatékkal élő embertársaik segítségével a fogyatékkal élőkre irányítani a 
figyelmet – természetesen nem csak ezen az egy napon.

 A tavalyi évben ez az alkalom december 2-ára esett. Ugyan a polgármester 
egyéb elfoglaltságai miatt nem lehetett jelen az eseményen, de a városvezetés ré-
széről több vendég is képviseltette magát. Köztük volt Munkhártné Szántai Márta 
is, aki külön, írásban is köszönetet mondott a meghívásért a Tápiómenti Kisbárka 
Egyesületnek, valamint azért, hogy ismét tartalmas délutánt tölthettek együtt.

Horinka László írásban emlékezett meg a téma fontosságáról.
„Fontos, hogy segítsük fogyatékkal élő embertársaink életminőségének ja-

vítását, valamint, hogy támogassuk őket. Az ENSZ december 3-át a fogyatékos 
emberek világnapjává nyilvánította 1992-ben, hogy felhívja a figyelmet a baleset, 
betegség, katasztrófa következtében fogyatékossá váltak problémáira. Mi itt Sü-
lysápon, a Tápiómenti Kisbárka Egyesülettel közösen, tegnap délután a Wass Al-
bert Művelődési Központban emlékeztünk meg egy műsoros délután keretében 
a fogyatékkal élőkről a fogyatékkal élőkkel.” Sh infó

TÓKERÜLŐ TÚRA  
– ELŐSZÖR A HAVAS TÁJAKON  
December 9-én a VII. Téli Tókerülő Teljesítménytúra 
keretében a természetbarátoknak ismét alkalma volt bejárni 
Sülysáp környékét, felfedezni a téli természet szépségeit. Az 
eseményt Seprős Viktor szervező foglalta össze lapunknak. 

M ozgalmas éve volt túraszervező 
csapatunknak. 2023-ban ez volt 
a negyedik túránk, résztvevők 

számát tekintve átléptük az ezer főt. Az 
1000. túrázónkat, egy Debrecenből ér-
kező urat egy üveg pezsgővel és egy Gö-
döllői-dombság térképpel leptük meg. Ő 
először járt Sülysápon, de megígérte, ha 
lesz rá alkalma, máskor is eljön hozzánk 
túrázni.

Az előző példa is bizonyítja, hogy a Tó-
kerülő túrán nemcsak Sülysápról, de az 
ország távolabbi pontjairól is sokan vet-
tek részt idén. Arányait tekintve legtöb-
ben a környező településekről érkeztek, 
viszont külön öröm számunkra, hogy a 
helyiek aránya az előző évekhez képest 
emelkedett, már a túrázók több mint egy-
harmada volt sülysápi.

A túrázók az előző évekhez hasonló-
an most is a Kapás József Helytörténeti 
Gyűjtemény udvarról indulhattak, és 
miután vagy a rövidebb, 10 kilométe-
res, vagy a hosszabb, 15 kilométeres táv  
legyaloglása során ellátogattak a sápi ha-
lastavakhoz, ide is érkeztek vissza. A túra 
hétéves történetében először fordult elő, 
hogy az indulók igazi havas, télies körül-
mények között tudták teljesíteni a távo-
kat. Habár a korábban lehullott nagyobb 
mennyiségű hó a nap folyamán erősen ol-

vadni kezdett, ezzel eléggé megnehezítve 
a túrázók haladását, ez nem különöseb-
ben tántorított el senkit: mind a 158 in-
duló szintidőn belül, bármiféle probléma 
nélkül célba ért. A túra során az indulókat 
müzliszelettel, sült szalonnával, zsíros- 
kenyérrel és forraltborral vendégeltük 
meg, a célban pedig a teljesítésért járó 
oklevél és kitűző mellé mindenki péksü-
teményt és forró teát is kapott.

Ez a nap nem csak a túráról szólt. Átad-
tuk a 2021-ben életre hívott és azóta év-
ről évre egyre népszerűbb, Tápió-vidék 
és a Galgamente Teljesítménytúrázója 
túramozgalom teljesítőinek díjazásait. A 
mozgalom lényege, hogy az adott évben 
a sorozatban szereplő túrák közül aki 
bizonyos számút legyalogol, a teljesített 
túrák számától és a megtett kilométerek-
től függően érmet vagy kupát kap. Idén 38 

díjat adtunk át, több érmet sülysápi gye-
rekeknek, nekik külön gratulálunk!

A túramozgalmat 2024-ben is elin-
dítjuk, terveink szerint 12 túrával, mely-
nek pontos időpontjai még egyeztetés 
alatt állnak. Az első túra a sorozatban a 
tápiószelei Téli Sóút lesz február 3-án, 
ahol az érdeklődők megvásárolhatják a 
teljesítések igazoláshoz szükséges túra-
füzetet is. A következő túránk május 25-
én a Mackó túra lesz Sülysáp és Mende 
között. A kupasorozatról és következő 
túráinkról bővebben olvashatnak az ér-
deklődők a weboldalunkon a www.sulysap- 
turak.hu-n, valamint a friss információkat 
igyekszünk a Facebookon is megosztani.

Seprős Viktor
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SPORT

A POLGÁRMESTEREK CSAPATA NYERT 
A LABDARÚGÓ-EMLÉKTORNÁN
Minden év végén, az ünnepek közötti időszakban kerül 
sor Gödöllőn a Szobonya Zoltán emléktornára. Az esemény 
december 28-án került megrendezésre a Táncsics Mihály 
úti Sportcentrum sátorral fedett műfüves pályáján. A tornán 
rendszeresen indul egy ún. „polgármesterek focicsapata”, 
melyet évek óta Horinka László, Sülysáp polgármestere is 
erősít. 

A 2023-as tornán a SZAC, a Gödöllő A, a Gödöllő B és a Pol-
gármesterek csapata indult. A sportszerű, magas színvonalú 
tornán újra a polgármesterek csapata lett az első.

Polgármesterek – Gödöllő A 2:4
Polgármesterek – SZAC 4:3
Polgármesterek – Gödöllő B 8:4
„Az első meccsen elszenvedett vereség ellenére sikerült 

az első helyen végezni a keresztbeveréseknek és a jobb gól-
különbségnek köszönhetően! A sikerhez a védekezés mellett 
egy góllal is sikerült hozzájárulnom. A győztesnek járó kupát 

maglódi kollégám, Tabányi Pál vette át” – írta meg közösségi 
oldalán Horinka László polgármester.  Sh infó

Polgármesterek csapata

FANTASZTIKUS EREDMÉNYEKKEL ZÁRTÁK  
AZ ÁLTALÁNOS ISKOLÁK A MILLIÓ LÉPÉS PROGRAMOT  
Lezárult a „Millió lépés az iskoládért” program 2023. évi őszi fordulója, így december 
közepén kisorsolták azt a száz iskolát, akik egy-egy millió forint sporteszköz-támogatást 
nyertek. Sajnos a sülysápi iskoláknak most sem volt szerencséjük, nem kerültek a 
nyertesek közé. Ám mindkét intézmény tanulói, pedagógusai és támogatói hatalmas 
teljesítményt nyújtottak, így az önkormányzat elismerésére feltétlenül számíthattak.

M indkét sülysápi iskola teljesí-
tette az öt Kékkört, mellyel jo-
gosulttá váltak az önkormány-

zat által felajánlott 300 ezer forintos 
sporteszköz-támogatásra. A jutalmat 
Horinka László személyesen adta át és 
gratulált az intézmények vezetőinek. 

A polgármesternek december 21-én a 
Szent István Általános Iskola diákjaival 
és pedagógusaival volt találkozója, hogy 
a karácsonyi jókívánságok mellett az in-
tézmény vezetője részére átadja a „Millió 
lépés” program őszi kiírásában kiérde-
melt 300 ezer forintos önkormányzati 
sportszertámogatást jelentő jelképes 
utalványt. A Szent István Általános Is-
kola diákjai és támogatóik 14,3 Kékkört, 
azaz mintegy 36 500 kilométert tettek 

meg. Ezzel sokat tettek iskolájukért és 
az egészségükért egyaránt.

A polgármester ugyanezen a napon a 
Wass Albert Művelődési Központban a 
Móra Ferenc Általános Iskola diákjaival 
is találkozott, ahol az intézményvezető 
részére szintén átadta a karácsonyi jó-
kívánságokat valamint a „Millió lépés” 
keretében kiérdemelt 300 ezer forintos 
önkormányzati sportszertámogatást je-
lentő jelképes utalványt. A Móra Ferenc 
Általános Iskola 23,33 Kékkört teljesített, 
azaz mintegy 59 500 kilométert gyalo-
goltak a rendelkezésre álló tizenegy hét 
alatt. 

Kültéri pingpongasztalt is „összelépe-
gettek” a Mórás diákok és szüleik
A program szervezői az őszi forduló 
lezárultával a főnyereményeken kívül 
további nyereményeket is kisorsoltak, 
melynek keretében összesen száz darab 
kültéri pingpong asztal is gazdára talált. 
A pingpongasztalok szerencsés nyerte-
sei között pedig ott szerepelt a Sülysápi 
Móra Ferenc Általános Iskola. A ping-
pongasztal jó szórakozás lesz a tanulók 
számára, mellyel tovább ügyesedhetnek, 
és még többet léphetnek az egészséges 
életmód felé.

A programba bárki regisztrálhat, aki 
szeretné a diákok esélyeit növelni az 
egyes iskolák keretein belül – legyen 
az pedagógus, barát, szülő vagy 
akár nagyszülő. Elég csak letölteni a 
programhoz tartozó „Millió lépés az 
iskoládért” applikációt, regisztrálni 
az adott iskola neve alatt, és min-
den nap rögzíteni az adott elvégzett 
sporthoz tartozó mozgásidőt vagy 
lépésszámot. 

Szent István Általános IskolaMóra Ferenc Általános Iskola
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ABONYI BENCE EZÜSTÉRMES LETT 
A 13. SÜLYSÁPI MIKULÁSFUTÁSON 
A Tápiómenti Tömegsport Alapítvány 2023. évi programsorozatának zárásaként, immáron 
13. alkalommal került megrendezésre a Sülysápi Mikulásfutás.  A hagyományosan 4+1 
futamból álló verseny (4 versenyszám + a Mikulás-kergetés) kiemelkedő, sülysápi vonatkozású 
eredményét Abonyi Bence szolgáltatta, miután a 10 km-es távot 41:15 perces kiváló 
időeredménnyel, kategóriájában és az abszolút mezőnyt tekintve is a II. helyen ért célba.  

D ecember 10-re, a Mikulásfutás napjára igazi téli, hava-
zással tarkított időjárás várta a mintegy 300 résztvevőt, 
akik rövidebb (1,2 km; 2 km; 3,1 km) és hosszabb távokon 

(10,3 km) mérhették össze tudásukat, miután egy kellemes be-
melegítő körrel, a TTA Mikulás vezetésével hangolódtak a meg-
mérettetésre. A versenyközpont a Móra Ferenc Általános Iskola 
alsó tagozatos intézményének tornatermében került kialakí-
tásra, ahová reggel 8 órától folyamatosan érkeztek a sportbará-
tok, versenyzők. 10:30-tól indultak a rövidebb távok, majd 11:35-
től a nap legnagyobb kihívását jelentő, 4 körből álló 10 km várta 
a résztvevőket. Ez utóbbi versenyszámban, Abonyi Bencén kívül 
két sülysápi teljesítőnek tapsolhattunk. Szentgyörgyváry Szil-
veszter kategóriájában a III. helyet szerezte meg, míg Fucskó Ri-
chárd István az V. helyen végzett. A felnőttek rövidebb futamát 
Mácsár Nikolett, Vajon Norbert Hunor, Vajon Krisztián Norbert 
teljesítette. Vajon Noémi Katica, Földi Zalán és Földi Zoé két fu-
tamon is rajthoz állt (saját korosztályos versenyszámukban + a 
3,1 km-es felnőtt távon) és sikeresen ért célba. 

A rendezvény minden célba érkezője a TTA Mikulása segítsé-
gével szaloncukrot, a 2 km-es, 3,1 km-es és 10,3 km-es valameny-

nyi teljesítője egyedi befutóérmet, a Mikulás-kergetés végén 
minden gyermek zsákbamacska-ajándékot kapott. A futásban 
lemerült energiaraktárakat meleg tea, (felnőtteknek forralt bor), 
zsíroskenyér és sütemények elfogyasztásával lehetett újra tölte-
ni a versenyközpontban.  A nap zárásaként lebonyolított ered-
ményhirdetésen 24 kategóriában közel 100 versenyző állhatott 
dobogóra és vehette át az oklevél-, érem- és serlegjutalmukat. 

Köszönjük önkéntes segítőink munkáját, Sülysáp Város 
Önkormányzata és a Móra Ferenc Általános Iskola támogató 
együttműködését. Köszönet Sülysáp és Tápiószecső polgárőr-
szervezeteinek az útvonalbiztosításért. A Tápió+ magazin (Szóró 
József, Veroczki József), a Dark Timing Sportidőmérés, Galéria 
Nyomtatvány Nagykáta, Tölgyes Csárda Szentmártonkáta, Kiss-
né Kis Anna, Városért asszonykör tagjainak, Gyömrő Gyöngye 
Ásványvíz, Fási Zoltán, L Audió László Krisztián, Kovács Ferenc, 
a Tápióság Pékség támogatását, valamint mindenkinek, aki vala-
milyen formában hozzájárult a rendezvény megszervezéséhez!

Köszönjük az érintett te-
lepülésrész lakóinak és az 
ott közlekedőknek a megér-
tő türelmét, a rendezvénnyel 
okozott kényelmetlenségek 
elviselését. 

A verseny részletes be-
futó- és eredménylistája 
megtalálható a Tápiómenti 
Tömegsport Alapítvány web-
oldalán, a www.tapiomen-
ti-tomegsport.hu felületen.

Keress minket a faceboo-
kon!  https://www.facebook.
com/tomegsport.

Találkozzunk május 26-án 
a 18. Sülysápi Futónapon!

Tápiómenti Tömegsport Alapítvány

„41 sülysápi ovis futott a Tápiómenti Tömegsport Alapít-
vány által szervezett Mikulásfutáson, ahol a legaktívabb 
csoportok részére az önkormányzat ajándékait adhattam 
át.

1. Süni-csoport – 3. Tagóvoda
2. Bárányka-csoport – 1. Tagóvoda
3. Csiga-csoport – Központi óvoda

Gratulálok!” – írta közösségi oldalán Katus Norbert alpol-
gármester.

A némediszőlői telephelyen hitelesített 
hídmérlegen ellenőrizheti a mennyiséget.

EU
TR

 sz
ám

: 
AA

59
32

55
9

AKCIÓS TÜZELŐ! 
HÁZHOZ SZÁLLÍTÁSSAL!

06-70/605-4678

Akác: 6   000 Ft/q kugliban
Vegyes: 6   000 Ft/q  

hasítva

Hirdetés
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MÚL(T)6-ATLAN

SÜLYSÁPON KERESZTÜL 7.
Ahogy 100 évvel ezelőtt nagy- és dédszüleink láthatták 

Folytatás. Sülysápon keresztül sorozatunkban azokra a kérdésekre 
keresünk választ, hogyan nézett ki a város az 1920-as években, 
kik és miként éltek itt, kik járták ekkoriban a két falu utcáit. 

7. szakasz: Tápiósáp – Alvég
Miután megpihentünk a Nepomuki Szent János szobornál a Dó-
zsa György úton folytatjuk e múltbeli sétát. Jobbra bekötőút 
vezet az enyhe domboldalba, ahol egy párhuzamos utcában 
néhány épület látható. Közöttük található a községi posta va-
lamint Letső Elemér birtokos háza és szőlője is. A helyiek ezt a 
részt Postatelepnek és „Lecsőnek” is hívják. Tovább haladva el-
értük az iskola gyakorlókertjét, ahol diákok ástak, ültettek, ka-
páltak Horvát János tanító úr vezetésével. Ezen a részen már az 
út mindkét oldalán álltak házak. Ez a falu Alvég nevezetű része.

Jobbra egy újabb köz vezet az erre már kicsit meredekebb 
domboldalba. Ezt az utat „Betyársornak” nevezik. Nevének ere-
dete a múltba veszett. A két utcát itt egy függőleges, 15-25 mé-
ter magas partfal választja el. A partfalba pincéket vájtak az ott 
lakók. 

A poros úton egy lőcsös kocsi baktatott. A rajta ülő öregem-
ber dallamosan kiabálta: „Asszonyok! Asszonyok! Megjött a ron-
gyos zsidó. Mindenféle ócska rongyért tányérokat, poharakat, 
bögréket adok.” Néhol megállították és vitték neki a már sem-
mire nem használható rongyokat, amit a szekéren lévő rongy-
kupac tetejére raktak. A rongyok mennyiségétől függően kaptak 
tányért vagy bögrét. A rosszalkodó, csintalankodó gyerekeket 
azzal ijesztgették: „Ha nem leszel jó, akkor odaadlak a rongyos 
zsidónak.”

Balra az „Ulicskának” vagy Burjusz köznek nevezett utcács-
kán lehet átjutni a Tápió jobb partján kanyargó Kossuth Lajos 
útra, ahol Burjusz István mészáros és hentes üzletében külön-
féle húsárut, főként marhahúst vásároltak a helyiek.

A Dózsa György úton haladjunk tovább. Már messziről látható 
az út jobb oldalán a domboldalba ékelődve a Szent István Ró-
mai Katolikus Templom, és a Kálvária-kápolna.  A templomot az 
I. világháború idején lezárták, mert „mert oly rozoga állapotban 
volt, hogy összedőléssel fenyegetett. Azóta a hívek az iskola kis-
termében tartották istentiszteleteiket, mígnem most Joó Antal 
plébános megteremtette azt a szükséges összeget, amennyi a 
templom újjáépítésére kell.” (Kis Ujság 1931) Ebben az évben egy 
kétmázsás új harangot szentelt fel a plébános. A templom körül 
fa- és kőkeresztek jelzik, hogy itt van a temető, de most nem 
kaptatunk fel a kanyargós ösvényen oda, hanem továbbhaladunk. 

Jobb oldalon elmegyünk a Szent Imréről elnevezett római ka-
tolikus iskola mellett. Az épületben két tanterem és két tanítói 
lak található. Ezt az iskolát a falusiak csak „alsó iskola” néven em-
legetik. (Az iskola épületében most a Kapás József Helytörténeti 
Gyűjtemény látható.)

„Tápiósáp község hazafias érzelmű lakossága lelkes hangulat-
ban ünnepelte március tizenötödikét. Az ünnepség szentmisével 
kezdődött. A gazdag műsort az iskola udvarán, Horváth János 
tanító karnagy vezetésével a helybeli daloskör nyitotta meg a 
magyar Hiszekegy eléneklésével. Nagyhatású ünnepi beszédet 
mondott Kajdy Béla igazgatótanító. Letső Elemérnek alkalmi ir-
redenta versét Jandó István tanuló szavalta. A Himnusz eléneklé-
se után az ünneplő közönség a hősök emlékszobrához vonult. Itt 
Fekete Gyula tanító szavalta el a Nemzeti dalt. Majd Lilik István 
főjegyző a község két koszorúját a szobor talapzatára helyezte. 
Az ünnepség a kivonult helybeli leventék tisztelgése mellett a 
Szózat eléneklésével fejeződött be.” (Budapesti Hírlap 1927. már-
cius 15-i tudósítása)

 A fenti cikkben említett hősök szobrát 1925-ben leplezték le 
a párhuzamos, Kossuth Lajos út mentén. Erről az eseményről a 
Budapesti Hírlap 1925. júniusi száma számolt be. „Pünkösd első 
napján leplezték le Tápiósáp községben a világháborúban hősi 
halált halt 59 községbeli szülött emlékoszlopát. A leleplezést tá-
bori mise előzte meg. A Himnusz elhangzása után Jandó János 
községi bíró az emlékművet leleplezte. Joó Antal plébános az em-
lékoszlopot, beszentelvén, ünnepi szónoklatot mondott el. Majd 
Teleki Tibor gróf, a kerület nemzetgyűlési képviselője mondott 
emlékbeszédet. Meskó Rudolf járási főszolgabíró Pest vármegye 
főispánja és alispánja képviseletében beszélt. Végre Kajdy Béla 
tanító szép beszéd kíséretében átadta a szobrot Lilik István köz-
ségi főjegyzőnek.”

Az alsó iskolától a Dózsa György úton folytatjuk a sétát.
Zemen Pálné

Telefonközpont 

1920-as évek elején a Kossuth L.u.hentesbolt és italbolt



OSZTÁLYT LÉPTEK  
A VÁROS RÖPLABDÁS LÁNYAI
A december 16-17-i hétvégén ját-

szotta osztályozó mérkőzését a 
település U13-as lány röplabda-

csapata. Az eddig negyedosztályban 
játszó gárda csoportelsőként végzett, 
ezzel lehetőséget kapott az osztályo-
zón való szereplésre és a feljutásra.

December elején a település U13-as 
röplabdásai magabiztos játékkal cso-
portelsők lettek: a hazai rendezésű 
tornán minden meccset megnyertek. 
A csapat addigi mérlege 12 meccsből 11 
győzelem és 1 vereség volt.

A december közepén megrendezett 
osztályozótornán három csapat vett 
részt: a sülysápi csapat mellett a Röpi-
lis és a DVTK (Diósgyőr) számára volt 
adott a feljutás lehetősége, így a lányok 
ezzel a két csapattal mérték össze tu-
dásukat. A Röpilis csapata ellen gyö-
nyörű nyitásokkal, pontos, összesze-
dett játékkal 3:0-ra győztek a sülysápi 
lányok. A DVTK (Diósgyőr) csapata el-
len már voltak pontatlanságok, de így 

is hozták a 2:1-es végeredményt. Ezzel 
az eredménnyel végül sikerült elérni a 

harmadosztályba való feljutás lehető-
ségét.  SH infó
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L lla Liget
Lovarda

Akciós árakkal  
várjuk a gyerekeket.

(pl.: 20 perc futószáras oktatás 3  000 Ft, 
30 perc osztálylovaglás: 5  000 Ft,  

valamint egyéni oktatásra is van lehetőség.)

Időpont-egyeztetés: 06-70/607-4444

LovagLásoktatás 
Monoron családias környezetben 

7-től 17 éves korig  
fríz és andalúz lovakon.

Lilla 
Liget

Virágméz

Hirdetés

Röplabdás lányok



KÖNYVTÁRI AJÁNLÓ   
Tisztelt Olvasóink! Új könyveink közül szeretnék néhányat  
a figyelmükbe ajánlani.

Te nem lehetsz autista
Ajánljuk ezt a könyvet azoknak, akik az autizmust értelmi fo-
gyatékosságnak gondolják, száz százalékig biztosak abban, hogy 
gond nélkül felismernek egy autizmus-spektrumzavarral élő 
embert, szeretnének egy kicsit többet megtudni erről a furcsa 
világról.

J. Randy Taraborrelli:  A Kennedy-örökösök
Új, tényfeltáró könyvében a Kennedy család történetének el-
ismert kutatója, J. Randy Taraborrelli lerántja a leplet Amerika 
leghíresebb családjának következő nemzedékéről. Ifjabb John 
Kennedy életét követhetjük nyomon, megismerhetjük a számta-
lan nehézséget, amellyel a Kennedy-sarj szembesült.

Ranschburg Jenő: Tehetség és alkalmazkodás
A tehetség, annak felismerése, az alkalmazkodási rendellenes-
ség vagy a hiperaktivitás témakörében a szülők és a szakembe-
rek egyaránt érintettek. Jelen kötet a serdülőkornak e néhány, 
eddig kevéssé árnyalt kérdését járja körül.

Prágai Adrienn: A Reformkor művészete – Festészet
A kötet a reformkori művészet – az uralkodó biedermeier és a 
mellette jelen lévő klasszicizáló és romantikus irányzatok – sok-
színű törekvéseit tárgyalja. A csendes, átélhető és szerethető 
festészetnek a változatosságát mutatják be érdekes története-
ken és illusztrációkon keresztül.

Továbbá: 
Fábián Janka: Az Anna-bál szerelmesei, Julia Quinn: Rossz kor 
(Bridgerton család sorozata), Wass Dorottya: Olvasásmotiváció, 
Orlando Friges: A suttogók, Matthias Doepke: Szeretet, pénz és 
gyermeknevelés, Henning Köhler: Félénk, szomorú és nyugtalan 
gyerekekről.

Mesekönyveink közül néhány:
Kányádi Sándor: Az okos kos
Vadadi Adrienn: Barkamesék
Bing és a négy évszak
100 Andersen mese
Zdenek Miler: A kiváncsi kutyus kalandjai

A könyvtár nyitvatartási ideje változatlan.
Hétfő: 12.00–19.00
Kedd: 8.00–17.00
Szerda: szünnap
Csütörtök: 8.00–17.00
Péntek: 10.00–18.00
Szombat: 9.00–12.00
Szeretettel várjuk kedves Olvasóinkat a könyvtárban!
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A MAGYAR
KULTÚRA

NAPJA

A MAGYAR
KULTÚRA

NAPJA
Január 22.
18:00

Január 22.
18:00

KECSER TIBOR FELOLVASÓ ESTJE

ÉLETMŰ KIÁLLÍTÁS MÓRA FERENC, BRÓDY
SÁNDOR ÉS JÓKAI MÓR ÉLETÉBŐL

MEGZENSÍTETT VERSEK

DIAFILM VETÍTÉS AZ IDÉN 70 ÉVES
MAGYAR DIAFILM EMLÉKÉRE 

+3630/164-1169 muvhaz@sulysap.hu

Kapás József Helytörténeti Gyűjtemény
2241 Sülysáp, Dózsa György út 105.

A programváltozás jogát
fenntartjuk!

HA SZÁMÍT AZ ÁR, AZ INGATLANPIACI VÁR!
Kossuth téri Piac Üzletház Bp., 1191 Kossuth tér 1. I. em.  • Tel.: 06-70-935-5181

meglévő készpénzes 
ügyfeleink részére 
a Dél-Pest vármegyei 
régióban és 
Budapesten 
a Dél-pesti 
régióban.

1%
JUTALÉKTÓL

ELADÓ 
INGATLANOKAT 
KERESÜNK
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SÜLYSÁP IS BEVEZETTE  
A MUNIPOLIS KOMMUNIKÁCIÓS RENDSZERT
Útlezárások, információk a polgárok 
részvételével zajló projektekről vagy 
a legfrissebb hírek. Annak érdekében, 
hogy mindezeket az információkat a le-
hető leggyorsabban eljuttassa a lakók-
hoz, Sülysáp Város Önkormányzata egy 
új alkalmazáshoz csatlakozott, a MU-
NIPOLIS kommunikációs rendszerhez.

Az alkalmazás könnyen letölthető 
iOS és Android rendszerekre, melyet a 
közösségek, önkormányzatok és intéz-
mények számára fejlesztettek ki, hogy 
könnyen és gyorsan kapcsolatba léphes-
senek a polgárokkal. Ha egy utcát le kell 
zárni, vagy viharhelyzet miatt biztonsá-
gi figyelmeztetés van érvényben, a lakók 
tájékozódni tudnak az alkalmazáson 
keresztül. Gyors, egyszerű, adatvédelmi 
szempontból biztonságos és mindenki 
számára díjmentesen elérhető. Az új al-
kalmazás nemcsak üzenetek küldésére 
szolgál, hanem a fontos témákban való 
aktív részvétel egyszerűsítésére is. A 
közvélemény-kutatásokon keresztül Sü-
lysáp önkormányzata konkrét kérdése-
ket tehet fel megvitatásra, a MUNIPOLIS 

felhasználói pedig megoszthatják véle-
ményüket a témáról.

Miért érdemes regisztrálni 
a Munipolis rendszerbe? 
Ne maradjon le semmiről!
• Figyelmeztetések áramkimaradások, 

viharok, balesetek stb. esetén.
• Hírek és fontos közlemények az önkor-

mányzattól.
• Az önkormányzat digitális hirdetmé-

nyei.
• Meghívások kulturális és sportesemé-

nyekre.
• Lehetőség arra, hogy online felméré-

sekben fejezze ki véleményét.

Hogyan lehet regisztrálni?
A MUNIPOLIS alkalmazásként műkö-
dik az okostelefonokon, de a szolgál-
tató honlapján keresztül is elérhető az 
interneten. Ha szeretné használni az 
alkalmazást, egyszerűen keressen rá 
a „MUNIPOLIS” kifejezésre a Play áru-
házban vagy App Store-ban, és töltse le. 
Regisztrálni a https://sulysap.munipolis.

hu/regisztracio címen is lehet a MUNI-
POLIS rendszerén keresztül.

A regisztráció módjától függetlenül 
ajánljuk, hogy adja meg telefonszámát és 
lakóhelyét, hogy váratlan események (pl. 
balesetek, útlezárások) esetén gyorsan 
értesülhessen! www.sulysap.hu

HULLADÉKSZÁLLÍTÁSI TUDNIVALÓK
A kommunális hulladékszállítás az egész településen pénteki 
napokon történik.

Csomagolási hulladékgyűjtés a következő időszakban: 
2024. január 19., február 2. és 16.

A csomagolási hulladékot a kék-sárga kukában kell kitenni, 
a többlet hulladékok pedig  bármilyen átlátszó zsákban is ki-
helyezhetők. A DTkH munkatársai cserezsákot már nem biz-
tosítanak! 

A kék-sárga edényzetbe papír, műanyag, emellett fém- és 
italos kartondoboz kerülhet. Fontos, hogy minden esetben 
tiszták legyenek.

Fenyőgyűjtés: január 12. és 26. 
Házhoz menő zöldhulladékgyűjtés januárban és februárban 

nem lesz.
Hamuhulladék nem helyezhető a hulladékgyűjtő edények-

be! Amennyiben a szolgáltató munkatársai hamu hulladékot 
találnak a hulladékgyűjtő edényben, a hulladék nem kerül be-
ürítésre!

A kerti avar égetése az országos tiltó szabályozás értelmé-
ben a település egész területén TILOS.

Üveggyűjtő pont Sülysápon a Szent István tér 17/c alatt, a 
Fittwell Center udvarán található.

Ingatlanonként lehetőség van évente kétszer lomtalanítást  
(3 m3/alkalom mennyiségben) is igényelni az 06-53/500-152 
telefonszámon.

Ügyfélszolgálat: Sülysáp Polgármesteri Hivatal, Szent Ist-
ván tér 1. páros héten keddenként 13 órától 17 óráig.

DTkH Nonprofit Kft. 2700 Cegléd, Kút utca 5. H: 08.00-
20.00, K, Sz, Cs.: 8.00-15.00, +36-53/500-152, +36-53/500-153.

A hulladékszállítást végző közszolgáltató kérésére felhív-
juk figyelmüket, hogy minden frakció esetében a hulladé-
kokat gyűjtési napokon reggel 6 óráig szíveskedjenek ki-
helyezni az ingatlan elé, a közterületet nem szennyező és 
a forgalmat nem akadályozó módon.

Előfordulhat, hogy az eddig megszokottól eltérő idő-
pontban érkeznek a hulladékgyűjtő gépjárművek az adott 
gyűjtési napon. A hulladékgyűjtő gépjármű elhaladása 
után kihelyezett hulladékot értelemszerűen nem tudják 
begyűjteni és elszállítani!

Amennyiben veszélyes, nem megfelelően elhelyezett 
hulladék (betömörített, undorkeltő, stb.) kerül kihelyezés-
re, úgy annak elszállítását a cég munkatársai jogosultak 
megtagadni. Szíves együttműködésüket köszönjük!
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 •  Mindenféle tetők  
készítése, javítása

•  Ácsszerkezet építése
•   Ereszcsatornák szerelése
•  Lapostetők szigetelése, 

javítása
 Nyugdíjasoknak 

  15% 

kedvezmény!

18 éve a lakosság szolgálatában!

Kisebb javítások  
azonnali kezdéssel!

GARANCIÁVAL!

Árvai Richárd 
06-30/475-2917                www.ibcon.hu

dugulascsotores.hu • dugulassos.hu

Duguláselhárítás

haga Imre 
06-30/292-2149

hívjon bizalommal!

NoN-
stopCsőrepedés • Csapcsere 

Szennyvízcsatorna-bekötés
Víz- és fűtésszerelés  

és -javítás

KeréKgyártó ügyvédi iroda
POLGÁRI JOG
•  Ingatlanjog
• Társasági jog és cégjog
• Követeléskezelés
• Társadalmi szervezetek
• Családjog
• Közigazgatási jog

INGATLANKÖZVETÍTÉS    2%
06-30/244-0891

Dr. Kerékgyártó Rita
ügyvéd

Iroda: 2241 Sülysáp, Malom u. 34.
E-mail: rita@drkerekgyarto.hu

Tel.: 06-30/655-0782


